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Je to dvaapÅ¯l roku, co jsme si koupili rodinný dÅ¯m. V&scaron;e bylo v poÅ™ádku,  sousedé se zdáli v pohodÄ› a bez
problémÅ¯. Asi pÅ™ed tÅ™emi mÄ›síci si v&scaron;ak  poÅ™ídili psa. NÄ›jaké malé plemeno, takové to kÅ™íÅ¾ené, co &scaron;lo
zrovna  okolo. JenÅ¾e pes je vÄ›t&scaron;inu Ä•asu, mimo noc, na zahradÄ›, nejradÄ›ji pÅ™esnÄ›  pod na&scaron;imi okny do
loÅ¾nic. Vzdálenost od jejich plotu máme cca 3 metry.  

 

 

 

 

       NÄ›kolikrát dennÄ› má ten jejich doslova "záchvaty" jeÄ•ivého &scaron;tÄ›kotu. VydrÅ¾í mu to i  nÄ›kolik desítek minut.   JelikoÅ¾
mám nepravidelnou pracovní dobu, dost Ä•asto se potÅ™ebuji vyspat i  bÄ›hem dne. To ale za této situace není moÅ¾né. Navíc
máme malé dÄ›ti a  zkuste je uspat, kdyÅ¾ vám vedle Å™ve nÄ›jaký Ä•okl!       Se sousedy jsem uÅ¾  mluvil, ale jejich argument byl,
Å¾e kdyÅ¾ jsme chtÄ›li klid, tak jsme mÄ›li  zÅ¯stat bydlet ve mÄ›stÄ› a Å¾e se psem nic Å™e&scaron;it nebudou. Moc bych poÅ¾ádal  o
nÄ›jakou radu, protoÅ¾e na&scaron;e souÄ•asná situace je uÅ¾ opravdu zoufalá. 

 JOSEF 

 

 

 O D P O V Äš ÄŽ :  

 

Milý Josefe,

         JiÅ¾ Listina základních práv a svobod stanoví, Å¾e výkon vlastnického práva není neomezený a nesmí po&scaron;kozovat
lidské zdraví, pÅ™írodu a Å¾ivotní prostÅ™edí nad míru stanovenou zákonem. V tomto duchu pak stanovuje bliÅ¾&scaron;í
omezující povinnosti vlastníka i zákon Ä•.  89/2012 Sb. NOZ.           V pÅ™ípadÄ›, Å¾e se cítíte být obtÄ›Å¾ováni nad míru pÅ™imÄ›Å™enou
místním pomÄ›rÅ¯m a jste podstatnÄ› omezeni v obvyklém uÅ¾ívání va&scaron;eho pozemku, a to v dÅ¯sledku výkonu
vlastnického práva nÄ›koho jiného, mÅ¯Å¾ete se u soudu domáhat nápravy sousedskou Å¾alobou.           Pod pojmem
&bdquo;nad míru pÅ™imÄ›Å™enou pomÄ›rÅ¯m&ldquo; lze zahrnout i &scaron;tÄ›kání psa. Z uvedeného tak vyplývá, Å¾e vlastník
psa musí uÄ•init vhodná opatÅ™ení, aby zamezil obtÄ›Å¾ován &scaron;tÄ›kotem svého psa, napÅ™íklad pÅ™emístÄ›ní boudy, vhodné
umístÄ›ní psa v bytÄ› po dobu nepÅ™ítomnosti vlastníka.           V pÅ™ípadÄ›, Å¾e dochází k obtÄ›Å¾ování &scaron;tÄ›kotem psa, má kaÅ¾dý
obÄ•an, který je &scaron;tÄ›kotem psa obtÄ›Å¾ován, právo si stÄ›Å¾ovat. V pÅ™ípadÄ›, Å¾e dochází soustavnÄ› k obtÄ›Å¾ování hlukem a
vlastník psa neuÄ•il Å¾ádná vhodná opatÅ™ení k jeho zamezení, mÅ¯Å¾e ten, kdo je tímto hlukem obtÄ›Å¾ován, podat na tuto
osobu Å¾alobu u okresního soudu. Å½aloba musí být zcela konkrétní, neboÅ¥ výrok soudního rozsudku je podle ní formulován.
V pÅ™ípadÄ› úspÄ›chu dané Å¾aloby soud ve svém rozhodnutí zakáÅ¾e této osobÄ› (sousedovi, vlastníku bytu) obtÄ›Å¾ovat jiné
sousedy hlukem. Toto rozhodnutí soudu je pak vynutitelné.           I kdyÅ¾ je právnÄ› stanoveno, jak se domoci ukonÄ•ení
ru&scaron;ení klidu, právní Å™e&scaron;ení tohoto problému by mÄ›lo být aÅ¾ poslední alternativou.        d@niela    
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